
 

 

YAM  bestyrelsesmøde 
 

Dato: Tirsdag d. 15.09.2023 

Kl.: Kl. ca. 20.00 

Sted: 
Deltagere:  

Odense, hos Line inkl. middag 
Sasia, Mette Mohr, Mette Madsen, Lærke K, Jonas, Line, Astrid, (afbud fra Marie) 

 
 

REFERAT 
 
• Valg af referent : Astrid 

Seneste: Sasia, Marie, Jonas, Line, Mette 
 
• Godkendelse af referat fra sidst   

Godkendt. Husk at referater skal lægges på hjemmesiden som PDF via Margrethe. Der er 
flere referater der ikke ligger på hjemmesiden endnu. 

 
• Status fra observatørposter  
AM-pro (Jonas)  

IDA Arbejdsmiljø afholder en workshop 10. november - kan nogen fra YAM deltage? 

Umiddelbart nej. Jonas vil undersøge mulighed for selv at deltage. 

Fortsat planer/tanker/ønsker om etablering af et videnscenter for arbejdsmiljø. 

 
DASAM (Astrid) 
Arbejdet omkring integrering af Miljømedicin som en fremtidig vigtig del af vores speciale. Der 
er en arbejdsgruppe i gang. Mette Madsen er med i gruppen (sammen med Paula m.fl.). Der 
arbejdes videre bl.a. mhp. at levere et oplæg til diskussion på medlemsmøde d. 8. november 
kl. 10-15. Vi er enige om, at det bliver godt at få diskuteret på medlemsmødet. Vigtigt at vi 
deltager. Det er os yngre læger der ender med at skulle arbejde i specialet i fremtiden. Vi må 
vende tilbage til vores afdelinger og opfordre de yngre læger til at deltage.  
 
• Temadag torsdag d. 16.09.23 
Oplægsholder nr. 1 - Sorosh på plads. Han står for 2 x 45 min oplæg.  
Mette spørger mere specifikt ind til indholdet i Sorosh’ oplæg, så vi kan integrere det med det 
øvrige indhold på dagen.  
Vi forestiller os, at han lægger ud fra 10-12 (inkl. pause) og inspirerer os til et gruppearbejde 
ud fra en velegnet case. Hvis ikke Sorosh har en case, kan vi nemt tage udgangspunkt i en case 
på hjemmesiden. Alle afgørelser ligger jo på AES’ hjemmeside.  
Det kunne være interessant at få diskuteret de forskellige roller og perspektiver der er i 
erhvervssygdomsudvalget. Hvad er det samfundsmæssige og juridiske perspektiv? Hvad er 
den lægefaglige/evidensbaserede vinkel? Hvilken rolle har repræsentanten fra hhv. 
arbejdstagersiden og arbejdsgiversiden. Det kunne give en spændende diskussion inkl. hvilke 
faldgruber der kan være? og hvilke historiske sager der har haft særligt betydning, og hvor 



 

 

politik og magt har spillet en rolle? Evt. blot få vendt de forskellige perspektiver som samlet 
gruppe.  
Mette Mohr og Sasia melder sig til evt. at facilitere gruppearbejdet.  

 
Vi drøfter at det efter gruppearbejde og pause kunne være spændende at få inputs fra de 
øvrige (og mest forskellige) aktører i Erhvervssygdomsudvalget. Ca. 15-20 min hver: 1) 
Jurist/ledelses repræsentant fra AES? 2) Arbejdsgiver og 3) arbejdstager? 4) Arbejdstilsynets 
repræsentant? 
Vi vil helst have de kommer fysisk, men det kunne også fungere fint virtuelt, hvis vi er skarpe 
på teknikken og kører en stram tidsplan.  
Hvem kontakter hvem? 

- Astrid tager kontakt til 2 personer hvor DASAM er kommet med et par interessante 
navne på en arbejdsgiver rep. og en arbejdstager rep. 

- Jonas ringer til AES og spørger om nogen vil deltage derfra? Kan nok kun lade sig gøre 
virtuelt.  

- Sasia spørger en fra Arbejdstilsynet, som hun skal ud på tilsyn med i næste uge, hvem 
vi kan tage fat i som bor i nærheden, ellers må det blive virtuelt.    

 
Tentativt program:  
9.30-10: Ankomst og morgenmad 
10-10.05: velkomst  
10.05-1050, Sorosh 1 
10.50-11.05, pause 
11.05-11.50, Sorosh 2 
11.50 – 12.05, pause 
12.05-12.30, gruppearbejde 
12.30-12.45, opsamling  
12.45-13.30, frokost 
13.30-14.30, oplæg fra forskellige medlemmer af Erhvervssygdomsudvalget (evt. kan det 
deles mere op hvis der er flere, fx 2x 45 min med pause imellem) 
14.30-14.45 pause 
14.45-16, gruppearbejde?, plenumdiskussion?, interaktivt indslag? Opsamling? 
16-16.30 slik/snacks og øl/sodavand + mingling/speeddating eller andet ”sjaw” (Lærke og 
Astrid prøver at finde på noget) 
16.30-17, evaluering og forslag til næste gang 

  
Praktiske opgaver:  
Mette har styr på lokaler, kaffe, sandwich.  
Morgenmad til kl. 9.30-10, en fra Århus kører forbi Lagkagehuset/Føtex samt indkøber ost, 
syltetøj og smør  
Metterne handler sodavand og snacks 
Spisested aften? Hanzo, Mette Mohr og Sasia undersøger om vi kan få en god pris. Budget ca. 
200 til mad pr. person. Vi plejer at være ca. 15 der spiser. YAM betaler 1 x drikkervare pr. 
person, resten betales af egen lomme.  
Invitation – skal sendes ud senest efter næste møde.  



 

 

 
• Evt.  
Mette foreslår at vi drøfter kronik af Camilla Rathcke vedr. forebyggelse på alle planer samt 
øget prioritering i sundhedsvæsnet som vigtigste værktøj for at kunne modstå det pres vi står 
overfor i sundhedsvæsnet i fremtiden. Vi er enige om at det er et vigtigt emne. Vi vil egentlig 
gerne blande os mere i debatten og tale for forebyggelse både i relation til arbejdet og de 
miljømæssige påvirkninger. Vi skal have et rummeligt arbejdsmarked der holder os sunde 
både fysisk og psykisk frem for syge.  
Vi drøfter om vi skal sende en mail til HM vedr. ønske om at DASAM skal blande sig mere – 
Mette overvejer om hun vil prikke til Harald (via mail) efter sin ferie. Desværre kan ingen 
umiddelbart deltage i DASAMs møde næste gang. D. 27. september kl. 14-15.30 grundet HU 
kursus i Sundhedsøkonomi, som flere af os skal til. Astrid spørger Marie, om hun har 
mulighed.  
 
Næste møde: Mandag d. 2. oktober kl. 20, virtuelt.  
 

 


